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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro sport a volný čas  

ZÁPIS z 8. jednání 
Výboru pro sport a volný čas konaného dne 9. 11. 2021 v 15:00 hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 
     

 
Přítomni: Mgr. Petr Kubíček, Jiří Dohnal, Stanislav Nekolný, MBA, Ing. Miloš Růžička, Petr Koukal, PhDr. Ing. arch. 

Lenka Burgerová, Mgr. Karel Hanzlík 
Omluveni: Martin Tománek, Ing. Ladislav Kos, PharmDr. Petr Fifka, Ing. Radek Lacko 
Nepřítomni:  ---- 
Hosté: Mgr. Lenka Němcová, Mgr. Markéta Holá, Zdeněk Hübner   
Jednání řídil: Mgr. Petr Kubíček      
 

Text zahájení: 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

3. Zápis ze 7. jednání Výboru pro sport a volný čas 

4. Informace o připravovaném Akčním plánu rozvoje sportu v hl. m. Praze v letech 2021 - 2024 

5. K návrhu na úpravu rozpočtu v kapitole 04 a poskytnutí neinvestiční účelové individuální dotace v oblasti 
sportu Českému tenisovému svazu z. s. 

6. K návrhu na změnu zřizovacích listin Základní školy pro žáky se specifickými poruchami učení, Praha 6 - Řepy, U 
Boroviček 3 a Domu dětí a mládeže Praha 6, příspěvkových organizací, v působnosti odboru školství, mládeže a 
sportu MHMP 

7. K návrhu na změnu zřizovacích listin Domů dětí a mládeže, příspěvkových organizací hl. m. Prahy, v působnosti 
odboru školství, mládeže a sportu MHMP 

8. Informace o tiscích v oblasti sportu a volného času, projednaných Radou hl. m. Prahy 

9. Různé 

10. Závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Jednání zahájil v 15:00 předseda výboru Mgr. Petr Kubíček – přivítal přítomné členy výboru i hosty. 
Zpočátku bylo přítomno 5 členů, v čase 15:10 se následně připojil Stanislav Nekolný, MBA a počet členů výboru 
stoupl na 6. Výbor je usnášeníschopný. Po celou dobu jednání chyběli Martin Tománek, Ing. Ladislav Kos, PharmDr. 
Petr Fifka a Ing. Radek Lacko. V 15:34 se následně připojila PhDr. Ing. arch. Lenka Burgerová. Přítomna byla i 
ředitelka SML MHMP Mgr. Lenka Němcová a vedoucí oddělení sportu, pan Zdeněk Hübner. 
Z jednání výboru je pořizována audionahrávka. 
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2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předseda Výboru pro sport a volný čas ZHMP 

Předseda Výboru pro sport a volný čas ZHMP přednesl navrhovaný program, který byl členům výboru zaslán emailem 
společně s podklady. Jako ověřovatele zápisu navrhl pana Stanislava Nekolného. Předseda výboru dále vysvětlil 
organizační detaily a vyzval členy výboru k hlasování. 

Usnesení číslo T-VS-0061 

Výbor pro sport a volný čas ZHMP 

1. schvaluje 

navržený program jednání a ověřovatele, pana Stanislava Nekolného. 

Přijato jednomyslně, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

 

3. Zápis ze 7. jednání Výboru pro sport a volný čas 

Předkladatel: předseda Výboru pro sport a volný čas ZHMP 

Předseda Kubíček otevřel rozpravu k tomuto bodu a vyzval výbor k uvedení případných připomínek či námitek vůči zápisu 
ze sedmého jednání výboru. Nikdo se nepřihlásil. 

Usnesení číslo T-VS-0062 

Výbor pro sport a volný čas ZHMP 

1. schvaluje 

zápis ze 7. jednání Výboru pro sport a volný čas. 

Přijato jednomyslně, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

 

 

4. Informace o připravovaném Akčním plánu rozvoje sportu v hl. m. Praze v letech 2021 - 2024 

Předkladatel: radní PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D. 

Předseda Kubíček otevřel rozpravu. Na úvod uvedl, že doufal, že výbor bude moci akční plán doporučit ke schválení už 
nyní, ale došlo k jeho úpravám a z časových důvodů jej odbor SML nestihl připravit. Mezi zaslanými podklady je přiložen 
dopis pana radního Šimrala, aby starostové pražských městských částí (dále jen MČ) zaslali své sportovní projekty do 
aktualizovaného Zásobníku investičních projektů v oblasti sportu do 17. 11. Předseda Kubíček předpokládá, že na 
prosincovém jednání výboru bude materiál předložen k projednání. 

Předseda Kubíček následně vyzval pana Zdeňka Hübnera k doplnění informací.  

Ten uvedl, že odbor zaslal dopis MČ, v němž je žádá o aktualizaci projektů a doplnění několika položek. Kromě názvů 
projektů je snaha získat více konkrétních informací o investičních akcích. Navrhuje proto vznik několika nových položek:  

1) Určení priority – v minulosti bývalo zadání příliš obecné, všechny položky mívaly hodnotu jedna, musí se určit priority v 
rozmezí hodnot 1 až 3. Je otázkou, jestli neomezit počet projektů na nějaké maximální množství, jelikož naposledy byly v 
zásobníku zahrnuté položky za nerealistických 115 miliard korun. Pan radní Šimral ale požádal, ať se počet neomezuje.  

2) Projektová dokumentace a stavební povolení – pokud MČ uvedou, že disponují projektovou dokumentací a stavebním 
povolením, tak je nově nutné je doložit v kopii. Odbor chce mít jistotu, že stavební připravenost skutečně je. Samotné 



 

TED 8.3.4.4 Strana 3 
 

podání žádosti pro NSA je ostatně podmíněné dodáním těchto dokumentů. Dle pana Hübnera by bylo dobré projekty 
filtrovat podle stavební připravenosti. Termín je již zmíněný 17. listopad, dle dohody s panem radním Šimralem se ve 
čtvrtek 11. 11. připomenou jednotlivým MČ. Zatím se totiž ozvalo 18 MČ z 57. Dopis na MČ původně neodešel 
nedopatřením a zůstal bez povšimnutí na sekretariátu pana radního, a proto bylo třeba prodloužit termín odevzdání. Pan 
Hübner se omluvil za nedokončení aktualizace.  

Co se týče Akčního plánu rozvoje sportu v hl. m. Praze v letech 2021-2024, ten vypadá podobně jako při květnovém 
jednání, ale přesto prošel úpravami. Je výrazně stručnější než dokument Plánu rozvoje sportu, který čelil kritice, že je příliš 
rozsáhlý. Zjednodušeně řečeno tak jde o rozpočet a o přílohu, kterou bude tvořit Zásobník investičních projektů. Klíčové 
je, jak dopadne jednání o rozpočtu pro rok 2022. Zatím se tak není možné odvolávat na návrh rozpočtu. Pan Hübner se 
obává, že jakmile tisk nebude připomínkovat odbor rozpočtu nebo pan náměstek Vyhnánek, tak se bude opakovat otázka, 
kdo zajistí financování projektů. A není možné se odvolávat jen na návrh rozpočtu. Stejný problém je u Plánu rozvoje 
sportu. Jakmile je materiál jednou předkládán v Radě HMP, chce pan ředitel Paneš v dokumentové zprávě okomentovat, 
kde se seženou finance. 

Slova se chopila ředitelka SML MHMP Němcová. Uvedla, že je těžké předjímat, na jaké číslo se dostanou. Letos mají k 
dispozici mnohem méně peněz v kapitole 04 než loni. Není možné říct, jaké bude koncové číslo.  

Ke slovu se vrátil pan Hübner. Upřesnil, že Zásobník investičních projektů je koncipován jako živý dokument. Rádi by do 
jeho tvorby zapojili Institut plánování a rozvoje (IPR) a následně by začali sbíraná data zakreslovat do mapových podkladů. 
Cílem je do zásobníku zanést projekty městských částí a také seznam a data IPRu o volných pozemcích vhodných pro 
výstavbu sport. zařízení. Návrhy by rádi umisťovali jako špendlíky do mapy, aby bylo zřejmé, co je na daném pozemku 
možné realizovat. Momentálně analyzují potřeby sportovních odvětví a chtějí popsat, kolik zařízení a jakého typu zrovna 
chybí. A ideálně je zakreslit do mapy. 

Předseda Kubíček panu Hübnerovi poděkoval a dodal, že na příštím jednání výboru budeme velmi pravděpodobně znát 
rozpočtové parametry na další rok. 

Slovo dostal Mgr. Karel Hanzlík. Poděkoval panu Hübnerovi, že došlo k prodloužení termínu. Uvedl, že doba k vyhovění 
požadavkům odboru je nyní příznivější. Absolutně souhlasí, aby v případě sběru dat byla sledována připravenost a 
souhlasí s nutností konsenzu. Připomněl, že Zastupitelstvem HMP není schválený celkový Akční plán do roku 2032 a na 
základě komunikace s NSA je pak problém, aby Praha vůbec mohla uplatnit spolufinancování. Na výboru byl tento 
strategický materiál projednán. Zeptal se, jaký je jeho další osud? 

Předseda Kubíček pana Hanzlíka opravil, že materiál schválila Rada, ne Zastupitelstvo HMP. Plán předložený Radou už byl 
schválen, nicméně byl schválen bez přílohy, tedy bez Zásobníku investičních projektů. I podle Zákona o podpoře sportu 
musí být projekt podpořený NSA v plánu rozvoje obce (jak MČ, tak v plánu rozvoje hl. m. Prahy). Musí být jasně 
deklarováno, že ten který projekt je v zájmu hl. m. Prahy. 

Předseda Kubíček požádal o doplnění pana Hübnera. Ten potvrdil, že schválení plánu rozvoje je v kompetenci Rady HMP. 
Uvedl, že materiál schválila Rada usnesením č. 911 dne 26. 4. 2021, což je zmíněné i v zaslaném dopise. Odbor to 
komunikoval s NSA, k podání žádosti stačilo doložit dokument do přílohové sekce. Budou rádi, když se vše podaří upřesnit 
v zásobníku. Nikdy ho ale nechtěli mít v obecném plánu rozvoje. Cílem je, aby byl zásobník živý, průběžně doplňovaný a 
součástí akčního plánu. Mezi lety 2021 až 2032 chtějí přijmout 3 akční plány a počítá se s tím, že se zásobník bude 
postupně doplňovat.  

O slovo se přihlásila PhDr. Ing. arch. Lenka Burgerová, která na jednání dorazila v 15:34, a počet přítomných členů výboru 
se tak zvýšil na 7.  

Na otázku pana Růžičky, jestli je akční plán mocnějším než územní plán, odpověděla, že akční plán by měl být v souladu se 
strategickými plány města. Doplnila, že ne všechny projekty v zásobníku jsou v souladu s projekty města, což ale 
předpokládá, že IPR ověří. O konkrétních projektech se bude debatovat v momentě, kdy bude na stole zásobník. Dnes je 
cílem obecnější debata. Jde ovšem o důležitý strategický dokument, který se nesmí podcenit. 

Pan Růžička poděkoval paní Burgerové a následně doplnil, že pokud se klade důraz na hledisko vysoké stavební 
připravenosti, pak je řada dalších důležitých “měkčích” kritérii než jen stav. připravenost. Chtělo by to širší seznam. A až 
pak rozhodnout o důležitých věcí, které se mají zafinancovat. 

Slovo si vzala paní Burgerová, která přemýšlela o rozvrstvení. V jedné vrstvě by dle jejího názoru měly být projekty se stav. 
povolením, které jsou zároveň v souladu se strateg. plány města. Uvedla, že je obtížné se v zásobníku vyznat, konkrétně 
hlavně v tom, jaké jsou nejvyšší strateg. cíle města. IPR by měl říct, které záměry jsou realističtější. Kdyby vznikl mapový 
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podklad, tak je možné projekty rychle realizovat. V další vrstvě by měly být projekty s otazníkem, k jejichž realizaci je třeba 
změnit územní plán, získat povolení atd. Tedy projekty komplikované, ale v souladu se strateg. záměry města. A v 
následující vrstě další projekty, které nejsou v souladu se strateg. záměry města a nemají projekt. připravenost.  

Předseda Kubíček souhlasil. Kdybychom doporučovali dokument, tak s podmínkou, že IPR provede kontrolu. Výbor 
následně požádá odbor SML, aby se výsledky zkonzultovaly s IPREm tak, aby byla jistota, že zásobník neobsahuje žádný 
nesouladný projekt. To by měl být výsledek našeho jednání. 

Paní Burgerová ještě doplnila, že v rámci snahy o podporu sportu v rámci škol by mohla vzniknout vrstva, která by 
mapovala hřiště v rámci školních pozemků a v docház. vzdálenosti. Ne ve všech školách je možné zajistit dostatečnou 
plochu pro sport v areálu školy. Pak budou doporučení výboru kvalitní a podložená daty. Dále doplnila, že se nesmí stát, 
aby bylo ve strategických dokumentech něco nejasné.  

Pan Růžička položil návrh. Co kdyby při tom úvodním schvalování dokumentu byl stanovený závazek pravidelné 
aktualizace zásobníku?  

Předseda Kubíček s návrhem souhlasil. Dnes je to koncipované tak, že jednou za 4 roky se bude schvalovat akční plán, a 
pokud se nezmění kompetence, tak Rada může přidávat další projekty. Je dobré zachovat otevřenost. Výsledkem jsou tak 
3 akční plány za období 12 let. Předseda Kubíček znovu zdůraznil, že seznam projektů není uzavřený, a když bude nějaký 
projekt usilovat o zařazení, může být doplněn Radou. Jakmile je projekt schválen Radou, tak je platným adeptem do 
zásobníku.  

Předseda Kubíček poděkoval členům a uzavřel debatu.  

Usnesení číslo T-VS-0064 

Výbor pro sport a volný čas ZHMP 

1. bere na vědomí 

informaci o připravovaném Akčním plánu rozvoje sportu v hl. m. Praze v letech 2021 - 2024. 

Přijato jednomyslně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

 

5. K návrhu na úpravu rozpočtu v kapitole 04 a poskytnutí neinvestiční účelové individuální dotace v oblasti sportu 
Českému tenisovému svazu z. s. 

Předkladatel: radní PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D. 
 

Předseda Kubíček přiblížil mezinárodní tenisovou soutěž Billie Jean King Cup 2021, která již proběhla a která bude jedním 
z bodů na zasedání Zastupitelstva HMP. Komise pro sport akci doporučila podpořit 10 miliony korun, následně Rada HMP 
schválila v usnesení částku 2 miliony korun, ale výslednou částku ještě musí schválit Zastupitelstvo HMP.  
 
Slova se chopil pan Hanzlík, který s doporučením neměl žádný problém, jen by navrhoval upravit důvodovou zprávu tak, 
aby nevyzněla negativně s ohledem na účast hráček a počet návštěvníků.  
 
Předseda Kubíček souhlasil, aby byla upravena důvodová zpráva tak, aby obsahovala reálie. Rada HMP nakonec schválila 
menší částku, aby se pohybovala v rámci opatření pro významné akce. K úpravě musí dojít. Schválil by tak doporučující 
usnesení s tím, že budou provedeny úpravy v důvodové zprávě.  
 
O slovo se přihlásil pan Nekolný. Uvedl, že tento bod byl součástí jednání Komise pro sport a že tento tenisový turnaj po 
sportovní stránce dával smysl. Na jednání měl prezentaci prezident Českého tenisového svazu Ivo Kaderka. 
 
Předseda Kubíček poděkoval členům, uzavřel rozpravu a vyzval k hlasování.  
 

Usnesení číslo T-VS-0066 

Výbor pro sport a volný čas ZHMP 
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1. doporučuje 

Zastupitelstvu hl. m. Prahy tisk Z-9813 k návrhu na úpravu rozpočtu v kapitole 04 a poskytnutí neinvestiční 
účelové individuální dotace v oblasti sportu Českému tenisovému svazu z. s. ke schválení ve výši dle usnesení 
Rady HMP a s dodatkem, že důvodová zpráva bude upravena dle reálií.  

Přijato jednomyslně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

 

 

6. K návrhu na změnu zřizovacích listin Základní školy pro žáky se specifickými poruchami učení, Praha 6 - Řepy, U 
Boroviček 3 a Domu dětí a mládeže Praha 6, příspěvkových organizací, v působnosti odboru školství, mládeže a 
sportu MHMP 

Předkladatel: radní PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D. 
 

Předseda Kubíček uvedl další bod jednání a vyzval paní ředitelku Němcovou k upřesnění. 
 
Ta sdělila, že se jedná o technické tisky, v nichž se upravoval svěřený majetek. U Boroviček proběhl převod budovy ze 
školy na Dům dětí a mládeže. U ostatních došlo jen k přečíslování pozemku atp.  
 
Předseda Kubíček navrhl, že sloučí rozpravu k těmto dvěma bodům kvůli jejich technickému rázu. Vyzval členy k hlasování 
o sloučení rozpravy.  
 
Hlasování o sloučení rozpravy 

Přijato jednomyslně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

 
Předseda Kubíček rozpravu uzavřel a vyzval k hlasování o obou návrzích. 
 

Usnesení číslo T-VS-0067 

Výbor pro sport a volný čas ZHMP 

1. doporučuje 

Zastupitelstvu hl. m. Prahy tisk Z-9745 k návrhu na změnu zřizovacích listin Základní školy pro žáky se 
specifickými poruchami učení, Praha 6 - Řepy, U Boroviček 3 a Domu dětí a mládeže Praha 6, příspěvkových 
organizací, v působnosti odboru školství, mládeže a sportu MHMP ke schválení. 

Přijato jednomyslně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

 

 

7. K návrhu na změnu zřizovacích listin Domů dětí a mládeže, příspěvkových organizací hl. m. Prahy, v působnosti 
odboru školství, mládeže a sportu MHMP 

Předkladatel: radní PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D. 
 

Usnesení číslo T-VS-0068 

Výbor pro sport a volný čas ZHMP 

1. doporučuje 
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Zastupitelstvu hl. m. Prahy tisk Z-9681 k návrhu na změnu zřizovacích listin Domů dětí a mládeže, příspěvkových 
organizací hl. m. Prahy, v působnosti odboru školství, mládeže a sportu MHMP ke schválení. 

Přijato jednomyslně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

 

 

8. Informace o tiscích v oblasti sportu a volného času, projednaných Radou hl. m. Prahy 

Předkladatel: radní PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D. 
 

Předseda Kubíček představil bod a otevřel rozpravu. Nikdo se nepřihlásil, a tudíž předseda rozpravu uzavřel a vyzval členy 
k hlasování. 

Usnesení číslo T-VS-0065 

Výbor pro sport a volný čas ZHMP 

1. bere na vědomí 

informaci o tiscích v oblasti sportu a volného času, projednaných Radou hl. m. Prahy. 

Přijato jednomyslně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

 

9. Různé 
Předseda Kubíček otevřel bod Různé. Nikdo se nepřihlásil do rozpravy, a tak předseda zmínil, že další jednání výboru se 
uskuteční 14. 12. od 15:00 osobně v místnosti Nové rady, dovolí-li to epidemiologická situace.  
 
Nebyly žádné další návrhy k projednání. Předseda Kubíček všem poděkoval za účast a jednání ukončil. Jednání výboru bylo 
ukončeno v 16:27. Další jednání výboru se uskuteční 14. 12. 2021 od 15:00. Členům výboru budou včas rozeslány 
podklady i program.  

 

10. Závěr 
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Ověřil: Stanislav Nekolný, MBA   
Zapsal: Kantnerová OBISSERVIS, MHMP - OIM MHMP, Mgr. Markéta Holá, tajemnice Výboru pro sport a volný 

čas ZHMP   


